
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde 
 

Folkestuen Skalmejeskolen 

 

Mandag den 21. november 2022 kl. 17.15 – 19.15 

Medlemmer Forældrerepræsentanter:  

Martin Dam Bräuner (formand) 

Christina Særkjær Andersen 

Ninna Rauhe Hansen 

Inge Rosenbek Fink (næstformand) 

Kenneth Schalinski 

Lisa Lind Krogh 

Martin Thomsen 

 

Medarbejderrepræsentanter: 

Helle Kirkegaard Noer 

Pia Poulsen Nielsen 

  

Ledelsen:  

Anita Lund Birkkjær 

Rikke Skjoldan Kjær 

 

Elevrådet: 

Milas Luca Kjerulff Lehmann  

Thea Bak Holgersen 

Suppleanter 
(Deltager kun ved 

længerevarende fravær) 

Steffen List Bille Nielsen 

Debbie Raundal Wiedenbein 

Afbud Martin Thomsen, Kenneth Schalinski og Thea Bak Holgersen 

Fraværende  

Mødedatoer 17/8, 22/9, 10/10, 21/11, 14/12, 26/1, 27/2, 28/3, 19/4, 25/5, 12/6 

Referent Anita Lund Birkkjær Mødeleder  Martin Dam Bräuner 

  



Dagsorden: 

 

Referat: 

1. 

17.15 – 17.20 

Sang 

 

/Helle Kirkegaard Noer 

En sang blev sunget. 

2. 

17.20 – 17.25 

Godkendelse af referat fra sidste møde 

(B) 

 

Referatet blev godkendt. 

2. 

17.25 – 17.35 

Meddelelser: 

• Medarbejdere - fritidsdel 

• Medarbejdere - undervisningsdel 

• Skoleledelsen  

• Bestyrelsen 

• Støtteforeningen 

• Elevrådet 

(O) 

Fritidsdel: 

Alle medarbejder i SFO har været på Herning Model SFO. 

Overnatning med 3. og 4. årgang. Forældrekaffe – dejligt 

med besøg. Arbejder på julegaver. SFO-medarbejdere 

deltager i Decemberkalenderen. 

Undervisningsdel: 

Mange skole-hjem-samtaler er blevet afholdt. 

Afholder læringskonferencer med vejledere og ledelsen i 

alle årgange. Glæder sig til at skulle se fodbold – 5. og 6. 

på besøg i SFO. Julen er startet. 

Skoleledelsen: 

Infomøde for kommende 0. årgang og derefter indskrivning 

til næste skoleår. 29 børn er indskrevet. 

Får pædagogstuderende i SFO og skolen den 1. december 

og et halvt år frem. 

Ny lærer Line Skovmand Jensen begynder den 7. 

december. 

Bestyrelsen: 

Ingen meddelelser 

Støtteforeningen: 

Opslag på Aula om vinterdæk til legepladsen. 

Elevrådet: 

Elevrådet har lavet et årshjul: vil bl.a. arbejde med: 

ordensregler, demokrati, skolemad og trivselsdag for alle. 

 

 

3. 

17.35 – 17.40 

Kort opfølgning på det fælles trivselsrådsmøde  

den 7. november 

 

/Ninna Rauhe Hansen, Anita Lund Birkkjær, Rikke 

Skjoldan Kjær 

En god aften med flot opbakning af trivselsråds-

medlemmerne. Kunne have brugt mere tid på drøftelse.  

Til næste år skal datoen meldes ud til forældremøderne og 

mødet afholdes umiddelbart efter alle forældremøderne. 



(O) 

4. 

17.40 – 17.45 

Kort opfølgning på samrådsmødet den 14. 

november 

 

/Martin Dam Bräuner 

(O) 

Samrådsmødet var kun for skoleområdet. 

”Sammen om skolen” blev præsenteret. Det er et 

samarbejdsudvalg som drøfter skolens problemstillinger.  

Forslag til besparelser blev gennemgået. Se punktet om 

høringssvar. 

5. 

17.45 – 17.55 

Budgetopfølgning 

 

/Anita Lund Birkkjær 

(O) 

Budgettet blev gennemgået. 

6. 

17.55 – 18.05 

Ordensregler og værdiregelsæt 

 

/Rikke Skjoldan Kjær 

(O, D) 

De gamle ”forventninger” blev fundet frem. De skal 

igennem en ny proces, hvor medarbejder, skolebestyrelsen 

og eleverne deltager. Dette arbejde skal munde ud i 

Skalmejeskolens ordensregler og værdiregelsæt. 

Punktet bliver taget op igen på et skolebestyrelsesmøde. 

18.05 – 18.15 Pause  

7. 

18.15 – 18.45 

 

Principarbejde 

Revidering af Skalmejeskolens nuværende 

principper: 

• Kommunikationsprincip (D) 

• Rygning og alkohol (D) 

• Samarbejdet mellem skole og hjem, og om 

skolens og forældrenes ansvar i samarbejdet 

(D, B) 

 

Se bilag 

 

/Rikke Skjoldan Kjær 

(D, B) 

• Princip for kommunikation blev drøftet og tilrettet. 

• Princip for rygning og alkohol blev drøftet og 

tilrettet. 

• Princip for samarbejde mellem skole og hjem blev 

godkendt. 

8. 

18.45 – 19.00 

Høringssvar budget/besparelse 

 

Se bilag 

 

/Martin Dam Bräuner 

(O, D) 

Budgettet for skoleområdet er i forvejen lille i Herning 

Kommune. Skolen har stået for mange besparelser 

gennem årene. Skolens opgave er blevet mere kompleks 

gennem de sidste år, hvilket ikke fordrer yderligere 

besparelser. 



 

(O = orientering, D = drøftelse, B = beslutning) 

Besparelsesforslagene blev drøftet. Og følgende punkter vil 

skolebestyrelsen foreslå at der ikke bliver lavet besparelser 

på: 

• Pkt. 20 rengøring 

• Pkt. 19 residualen i undervisningsdelen 

• Pkt. 8 praktisk hjælp til enkelte elever 

• Pkt. 5 – kulturbussen 

• Pkt. 15 SFO 

Det er vigtigt, at besparelserne ikke kommer til at påvirke 

børnenes hverdag. 

9. 

19.00 – 19.10 

Skoleudviklingssamtale 

 

Rikke Skjoldan Kjær 

(O) 

Rikke gennemgik hvad skoleudviklingssamtalen skal 

indeholde. 

10. 

19.10 – 19.15 

Evt. Yderdøren står tit åben – der kommer skilte op for at 

huske at lukke døren. 

Næste møde er fra kl. 17.15 til 20.00 


